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Wszystkim mieszkańcom Gminy Konopnica

składamy najserdeczniejsze życzenia zdrowych

i pogodnych Świąt Bożego Narodzenia

spędzonych w rodzinnym gronie.

Niech radość i pokój tych Świąt towarzyszą

Państwu przez cały Nowy Rok.

Życzymy, aby był to rok szczęśliwy, bogaty

w osobiste sukcesy. Niech spełnią się Wasze

zamierzenia i plany zawodowe, by przyniósł

wiele satysfakcji z własnych dokonań.

Przewodniczący Rady Gminy

Andrzej Duda

Wójt Gminy

Mirosław Żyek



Podatki bez zmian!
Rada Gminy ustaliła stawki 

podatku od nieruchomości oraz 

podatku rolnego na 2009r. 

M i e s z k a ń c ó w  K o n o p n i c y

z pewnością  ucieszy fakt, że ich 

wysokość utrzymana została na 

poziomie z zeszłego roku. 

Przypomni jmy,  podatek od 

nieruchomości oraz podatek rolny 

należą do grupy podatków 

gminnych, co znaczy, że ich 

s tawkę okreś la ją  dowoln ie  

samorządy gminne w oparciu

o ustaloną przez Główny Urząd 

Statystyczny stawkę maksymalną. 

Komunikat GUS ustalił tę cenę

w wysokości 55,80 zł. Rada Gminy 

uchwaliła stawkę obowiązującą

w Konopnicy w 2009r. na 32,00 zł. 

Wysokość podatku rolnego  

o b l i c z a  s i ę  o d  1  h a  

p r z e l i c z e n i o w e g o  g r u n t ó w  

będących częścią gospodarstwa 

ro lnego .  Zaw ie ra  s ię  ona

w równowartości pieniężnej 2,5 q 

żyta. Dla innych działek rolnych

tj. o powierzchni poniżej 1 ha 

prze l i czen iowego  jes t  to  

równowartość pieniężna 5 q żyta

 na 1 ha fizyczny.

 Podstawą naliczenia podatku od 

nieruchomości jest ilość m2 

powierzchni użytkowej budynków, 

gruntów oraz budowli. Stawki 

podatkowe zróżnicowane są ze 

względu na ich przeznaczenie 

(m ieszka lne  lub  zw iązane

z prowadzeniem działalności 

gospodarczej).

Podatek od nieruchomości - od budynków lub ich części

Od budynków lub ich części
od 1 m  powierzchni

Stawki maksymalne
ustalone przez GUS

Stawki na 2009r
uchwała Rady Gminy

Mieszkalnych

Związanych z prowadzeniem
działalności gosp.

Zajętych na prowadzenie dział. gosp.
w zakresie obrotu kwalifikowalnym
materiałem siewnym

Gospodarczej w zakresie
udzielania świadczeń zdrowotnych

Pozostałych

0,62 0,40

19,81 15,50

9,24 8,06

4,01 3,46

6,64 3,20

Od gruntów
od 1 m  powierzchni

Stawki maksymalne
ustalone przez GUS

Stawki na 2009r
uchwała Rady Gminy

Związanych z prowadzeniem d. gosp.
bez względu na zakwalifikowanie w
ewidencji gruntów i budynków

Pod jeziorami, zajętych na zbiorniki
wodne retencyjne lub elektrowni
wodnych - od 1 ha pow.

Pozostałych

0,74 0,55

3,90 3,38

0,37 0,30

Podatek od nieruchomości - od gruntów



Jak radzić sobie w czasach kryzysu....? Artykuł reklamowy

Mamy przyjemność przedstawić Państwu firmę Polish Construction - świadczącą usługi na szeroko 
rozumianym rynku usług remontowych i budowlanych. Firmę, której pomimo trwającego i nasilającego się, 
kryzysu gospodarczego udaje się zachować płynność, zdobywać nowe zlecenia i stale zatrudniać nowych 
pracowników. Dzięki zdobywanemu przez lata doświadczeniu i kontaktom biznesowym Polish 
Construction realizuje zlecenia na całym świecie. Do ostatnio realizowanych kontraktów można zaliczyć 
nie tylko remonty, budowy i modernizacje domów i mieszkań w całej Polsce ale również w Danii i Szwecji. W 
Danii również został przeprowadzony kompleksowy montaż silosów.

Aktualnie Polish Construction poszukuje wykwalifikowanych pracowników budowlanych do pracy:
W Polsce:
- Murarzy
- Pracowników do układania gresu

Zagranicą:
- 5-6 osobowych brygad do pracy w Danii – potrafiących wykonać prace remontowo-budowlane począwszy 
od fundamentów po wykonanie dachu i wykończenia wnętrz.
- Cieśli do pracy w Danii, którzy uzupełnią pracujące już brygady

Firma zapewnia transport na miejsce pracy, zakwaterowanie oraz umowę o pracę. W przypadku pracy
w Danii – bezpośrednio w duńskim oddziale firmy.
Szczegółowe informacje:
Biuro Polish Company sp. z o.o.
ul. Dolna Marii Panny 5
20-010 Lublin
Tel/fax: (081) 743 59 80

- Utrzymanie podatków lokalnych 

na zeszłorocznym poziomie nie 

b y ł o  p r o s t y m  z a d a n i e m .  

P o d e j m u j ą c  t a k ą  d e c y z j e  

kierowaliśmy się najlepszym 

interesem mieszkańców  mówi 

przewodniczący Rady Gminy, 

Andrzej Duda.  Wzięliśmy pod  

uwagę przede wszystkim trudną 

sytuację w rolnictwie oraz kryzys

gospodarczy, który w każdej chwili 

m o ż e  u g o d z i ć  w  m a ł y c h  

przedsiębiorców. Zmniejszenie 

stawek podatkowych powoduje 

zmniejszenie wpływu do budżetu

a przecież to właśnie z tej puli 

środków realizujemy wszelkie 

i n w e s t y c j e  w  g m i n i e .  

Najważniejszą jednak informacją 

dla mieszkańców jest, że podatki

nie zmieniają się.  Dzięki decyzji 

naszych radnych gmina Konopnica 

cieszy się jednymi z najniższych 

stawek podatków gminnych wśród 

gmin bezpośrednio sąsiadujących 

z miastem Lublin. W poniższej 

tabeli zestawione zostały stawki 

podatków z 2008r z  k i lku 

wybranych gmin. 

Podatki bez zmian!

Zestawienie cen żyta i niektórych stawek podatku od nieruchomości uchwalonych
przez Rady Gmin na 2008r.

Nazwa gminy

Górne stawki wg GUS

Cena żyta
stawki podatku od nieruchomości od nieruchomości od dz. gosp.

budynki mieszkalne pozostałe budynki pozostałe grunty od budynków od gruntów

35,52 0,59 6,37 0,35 19,01 0,71

Konopnica

Wojciechów

Niedrzwica

Jastków

Niemce

Jabłonna

Garbów

Bełżyce

32,00 0,40 3,20 0,30 15,50 0,55

36,00 0,50 6,35 0,35 16,00 0,70

38,00 0,30 3,70 0,12 14,00 0,50

35,52 0,59 6,37 0,35 19,01 0,71

44,40 0,34 3,31 0,18 15,24 0,45

30,00 0,59 6,37 0,20 16,00 0,60

32,00 0,30 3,90 0,13 14,80 0,51

30,00 0,59 4,00 0,20 15,00/12,00 0,70



Samochód dla niepełnosprawnych dzieci
W listopadzie 2008r. wójt Gminy 
K o n o p n i c a  o d e b r a ł  n o w o  
zakupiony samochód mający 
s ł u ż y ć  d o  p r z e w o z y  
n i e p e ł n o s p r a w n y c h  d z i e c i
i  młodzieży mieszkających
w naszej gminie.
Zabieganie o środki finansowe 
mające częściowo pokryć kwotę 
i n w e s t y c j i  r o z p o c z ę ł o  s i ę
w bieżącym roku.
Dofinansowanie z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych wyniosło aż 
83 tyś. złotych, Gmina Konopnica
z budżetu wyłożyła 13 tyś. zł co 
wreszcie pozwoliło na zakup 
samochodu w kwocie 96 000 pln.

Z informacji uzyskanych z urzędu 
gminy wiemy, iż obecnie trwają 
starania o uzyskanie kolejnego 
dofinansowania z PFRON na 
stworzenie nowego miejsca pracy 
dla niepełnosprawnego kierowcy.
Cieszymy się, iż Gmina  pamięta
o niepełnosprawnych ludziach 
oraz starają się ułatwić im życie. 
Życzymy dalszych sukcesów
w pozyskiwaniu funduszy na ten 
cel.

Gmina Konopnica poszczycić się 
m o ż e  z n a k o m i t y m i  
o s o b o w o ś c i a m i  
zamieszkującymi na jej terenie. 
Jest domem m.in. dla 3 posłów na 
Sejm RP: Izabeli Sierakowskiej, 
Jana Łopaty oraz Lecha Sprawki.

To właśnie z nimi, w listopadzie 
bieżącego roku, odbyło się 
spotkanie w urzędzie gminy 
za in ic jowane przez wój ta   
Mirosława Żydka. Posłowie wraz 
gospodarzem rozmawiali przede 
wszystkim na tematy spraw 
ważnych dla naszej gminy.
O potrzebie zmiany prawa 
samorządowego oraz jego 
dos tosowan iu  do  p lanów
i dzisiejszych zadań. Poruszano 
również temat subwencji oraz 
koniecznych zmian w systemie 
oświaty.

Przybyli posłowie zobowiązali się 
nieść wszelką możliwą pomoc, 
być orędownikami oraz wspierać
i  r e p r e z e n t o w a ć  G m i n ę  
Konopnica i jej interesy na arenie 
wojewódzkiej i krajowej.

S e r d e c z n i e  d z i ę k u j e m y  
zebranym za zainteresowanie się 
naszą gminą.

Gmina bogata
w parlamentarzystów

Pozbądź się elektrośmieci LEGALNIE
W październiku - już po raz drugi

w tym roku, zorganizowana została 

z b i ó r k a  z u ż y t e g o  s p r z ę t u  

e l e k t r y c z n e g o  o r a z  

elektronicznego. Mieszkańcy, 

którzy legalnie i bez narażania się 

na grzywnę, chcieli pozbyć się 

swoich starych telewizorów

i lodówek zjawili się przy Urzędzie 

Gminy Konopnica, gdzie czekały 

na nich specjalnie przygotowane 

kontenery.

Od ponad dwóch lat zepsute 

lodówki, pralki, telewizory czy 

k o m p u t e r y  p o w i n n y  b y ć  

przekazywane do specjalnych 

punktów zbiorczych skąd wędrują 

do zakładów utylizacji. Tak 

nakazuje ustawa, która weszła

w życie w październiku 2005 roku. 

Niestety wciąż większość ludzi 

pozbywa się zużytego  sprzętu  

wyrzucając go  wprost do 

śmietników, łamiąc tym samym 

prawo i narażając się na wysokie 

kary pieniężne.

Smutną codziennością jest także 

fakt, że niepotrzebne sprzęty wciąż 

znajdowane są w przydrożnych 

rowach oraz lasach.

Należy pamiętać, iż kineskopy

w telewizorach czy lodówki 

zawierają wiele niebezpiecznych 

substancji, zarówno dla zdrowia 

jak i środowiska. Dlatego też, 

zgodn ie  z  dy rek tywą Un i i  

Europejskiej, muszą zostać 

odpowiednio zutylizowane. 

Cieszymy się z ogromnego 

z a i n t e r e s o w a n i a  a k c j ą ,  

ś w i a d c z ą c e g o  o  r o s n ą c e j  

ś w i a d o m o ś c i  e k o l o g i c z n e j  

mieszkańców. W przyszłym roku 

planowane są kolejne zbiórki 

elektrośmieci o terminach, których 

będziemy informować.



Centrum Edukacji Na Odległość
Od wakacji rozpoczęło działalność 

Centrum Edukacji na Odległość 

mające siedzibę w budynku Domu 

Kultury w Motyczu.

 Ten, współfinansowany z funduszy 

europejskich na kwotę ponad

50 tyś. zł, projekt koncentruje się 

wokół  bezpłatnych szkoleń

e-learningowych, m.in. z zakresu: 

informatyki, zarządzania zasobami 

ludzkimi, szkoleń zawodowych 

oraz przedmiotowych, nauki 

języków obcych i wielu innych.

Celem stworzenia tej nowoczesnej 

bazy dydaktycznej w Gminie 

Konopnica jest wspieranie rozwoju 

intelektualnego mieszkańców, 

poprzez stwarzanie możliwości 

p o z n a w c z y c h .  W i e r z y m y,

że poprzez taką działalność 

przyczynimy się do aktywnej walki 

z bezrobociem oraz zmniejszymy 

d y s p r o p o r c j e  w  p o z i o m i e  

wykształcenia mieszkańców miast 

i wsi.

W jaki sposób rozpocząć 

szkolenie w Centrum? 

Wystarczy odwiedzić siedzibę 

Cen t rum w  Domu Ku l tu ry

w Motyczu, zapisać się na wybrany 

kurs i otrzymać swój indywidualny 

kod do platformy internetowej,

a następnie uczyć się na miejscu 

lub  w domu.Każdy uczestnik, który 

zakończy szkolenie uzyska 

certyfikat potwierdzający zdobytą

 wiedzę w danej dziedzinie.

Centrum Edukacji zaprasza 

wszystkich chętnych od wtorku do 

piątku od godziny 14 do 18,

a w sobotę od godziny 9 do 13. 

Szczegó łowe in formac je  o  

dostępnych szkoleniach można 

uzyskać dzwoniąc pod nr tel. 081 

503 19 65 (w godzinach otwarcia).

Od stycznia 2009 roku w Centrum Edukacji na Odległość planowane jest zorganizowanie stałych

i bezpłatnych szkoleń dla dzieci, młodzieży oraz osób dorosłych. Tematyka szkoleń będzie 

obejmować zarówno podstawową obsługę komputera oraz Internetu, jak i pracę z edytorem tekstu

i arkuszem kalkulacyjnym oraz tworzenie grafiki, animacji czy stron internetowych. O terminach 

spotkań będziemy informować na bieżąco na łamach Echa Konopnicy oraz na stronie internetowej 

Urzędu Gminy i tablicy ogłoszeń.

Zasłużony dla Gminy Konopnica

Uchwałą Rady Gminy Konopnica

z dnia 30 września 2008 roku zostało 

ustanowione odznaczenie w postaci 

medalu dla zasłużonych dla naszej 

gminy. Odznaczeniem tym będą 

honorowani wszyscy Ci, którzy w 

znaczny sposób przyczynili się do 

wsp ie ran ia  i  r ozwo ju  Gminy  

Konopnica we wszystkich dziedzinach 

życia, a w szczególności gospodarki, 

wiedzy oświaty, kultury, kultury 

fizycznej i sportu, sztuki, promocji i 

polityki. Wyróżnione osoby otrzymają 

mosiężny medal z herbem gminy oraz 

napisem „Zasłużony dla Gminy 

Konopnica”, odznakę oraz dyplom

i wpis do Księgi Osób Wyróżnionych. 

Ceremonie wręczania odznaczeń 

b ę d ą  s i ę  o d b y w a ć  p o d c z a s  

posiedzenia Rady Gminy lub podczas 

u r o c z y s t o ś c i  g m i n n y c h  l u b  

Państwowych.          . 

Dotychczas odznaczeniem tym zostali 

u h o n o r o w a n i  P a ń s t w o  A l i n a

i Stanisław Pietrzakowie z Pawlina, 

którzy rozsławili  Gminę Konopnica   

zdobywając I miejsce w krajowym 

konkurs ie  KRUS Bezp ieczne  

Gospodarstwo Rolne.

Zapraszamy do składania wniosków

o nadanie odznaczeń zarówno 

osobom fizycznym, prawnym oraz 

o rgan izac jom gospodarczym,  

społecznym, zawodowym, naukowym 

i kulturalnym. Pisemny wniosek

o przyznanie Odznaczenia powinien 

zawierać dane kandydata wraz

z określeniem zasług uzasadniających 

jego przyznanie. Szczegółowe 

informacje znajdują się na  stronie: 

www.konopnica.lubelskie.pl



Droga w rękach mieszkańców

W dniu 22 listopada 2008r. 

nastąpiło uroczyste oddanie  do 

u ż y t k u  d r o g i  g m i n n e j

w miejscowości Motycz Góry. 

W uroczystości wzięli udział licznie 

z g r o m a d z e n i  m i e s z k a ń c y  

miejscowości oraz samorządowcy 

naszej gminy. Pomimo mroźnej 

aury uroczystość przebiegała

w gorącej atmosferze. 

Poświęcenia nowej drogi dokonał 

proboszcz Parafii w Motyczu

ks. Wincenty Cap. Symbolicznego 

przecięc ia wstęgi  dokonal i  

zaproszeni  na uroczystość 

otwarcia goście: wójt gminy 

Mirosław Żydek, zastępca wójta 

Konrad Banach, Poseł na Sejm RP 

Jan Łopata,  ks. Wincenty Cap, 

przewodniczący Rady Gminy 

Andrzej Duda, Radny Stanisław 

Majczak, inspektor nadzoru Anna 

Woźnicka, najstarszy mieszkaniec 

Teraz łatwiej dojechać do Motycza Góry

miejscowości Eugeniusz Puchała, 

Zofia Kuś oraz przedstawiciele 

PRDM Przemysław Przychodzeń

i Bogdan Kania.               .

W tym miejscu składamy wielkie 

podz iękowania  d la  f i rmy 

wykonawczej  za szybkie 

przeprowadzenie prac oraz dla 

Pani Anny Woźnickiej za nadzór 

nad realizacją inwestycji .

Mieszkańcy miejscowości po 

ponad  20 latach intensywnych 

zabiegów u władz gminnych 

Doczekali się utwardzonej drogi, 

która umożliwia im dojazd  do 

szkół, kościoła, sklepów, urzędów. 

Droga w Motyczu Góry została 

kompletnie przebudowana wraz

z położeniem nowej nawierzchni 

bitumicznej na długości  1,2 km,

|a kwota tej inwestycji wyniosła 

ponad 434 000 złotych. Przebiega 

w jednym z urokliwszych miejsc 

naszej gminy, z którego rozciąga 

się piękny widok na okolicę.

Utrudnienia w ruchu

Niniejszym informujemy, że Zarząd 

Dróg Wojewódzkich Lublinie 

przys tąp i ł  do  opracowania  

koncepcji programowej budowy 

drogi wojewódzkiej nr 747 (rysunek 

obok) Iłża - Lipsko - Solec na Wisłą 

- Opole Lubelskie - Bełżyce - 

- Konopnica, stanowiącej dojazd

do węzła Konopnica obwodnicy 

Lublina w ciągu drogi ekspresowej 

S-19.

Zachęcamy do zapoznania się

z  p r o j e k t e m  n a  s t r o n i e  

www.konopnica.lubelskie.pl

W dalszym etapie prac nad 

projektem odbędą się  spotkania

z mieszkańcami, o których 

b ę d z i e m y  i n f o r m o w a ć

za pośrednictwem radnych

i sołtysów.

Informujemy, iż nadal występują utrudnienia w ruchu 

drogowym na przejeździe kolejowym w miejscowości 

Motycz. Są one spowodowane remontem oraz 

przebudową linii kolejowej Warszawa - Lublin.

Prace remontowe planowo mają się zakończyć pod koniec 

bieżącego roku. 





Dobre wieści dla naszych strażaków
W  p a ź d z i e r n i k u  2 0 0 8 r .  
wystąpiliśmy do Komendanta 
Wojewódzkiego Państwowej 
Straży Pożarnej o decyzję 
włączenia, jeszcze w tym roku, 
j ednos t k i  OSP Paw l i n  do  
Krajowego Systemu Ratowniczo  
Gaśniczego.

OSP Pawlin została wybrana ze 
w z g l ę d u  n a  n a j l e p s z e  
przygotowanie bojowe oraz 
d o s k o n a ł e  p r z y g o t o w a n i e  
techniczne, o czym świadczą 
osiągnięcia zdobyte podczas 
z a w o d ó w  p o ż a r n i c z y c h .

W zeszłym roku, dzięki pomocy 
W o j e w ó d z k i e g o  Z w i ą z k u  
Ochotniczych Straży Pożarnych, 
Urzędu Gminy oraz Kółka 
Rolniczego w Pawlinie, został 
zakupiony samochód pożarniczy 
marki Ford Transit.  Jest to już 
drugi samochód tej jednostki, 
bowiem z Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej
w Lublinie został przekazany  Star 
244 GBA.

W ramach przygotowań do 
włączenia do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego została 
wyremontowana strażnica, a 20 
strażaków zostało przeszkolonych 
z zakresu ratownictwa.
W październiku gmina pozyskała 
nowy pojazd specjalny ratowniczo-
gaśniczy marki Mercedes-Benz  
1120F. Został on przekazany 
Ochotniczej Straży Pożarnej
w Kozubszczyźnie. Ogólny koszt 
samochodu wyniósł 120 tyś. 
złotych  z czego 25 tyś. zł 
dofinansował Wojewódzki Zarząd 
Ochotniczych Straży Pożarnych, 
dzięki zaangażowaniu Pana Posła 
Jana Łopaty.

W nawiązaniu do wcześniejszych 
p u b l i k a c j i  E c h a  K o n o p n i c y,  
przypominamy:

C e l e m  K r a j o w e g o  S y s t e m u  
R a t o w n i c z o   G a ś n i c z e g o ,  
funkcjonującego w Polsce od 1995r., 
jest ochrona życia, zdrowia, mienia lub 
środowiska poprzez: walkę z pożarami 
i innymi klęskami żywiołowymi, 
ratownictwo techniczne, chemiczne
i od 1997 roku również poprzez 
ratownictwo ekologiczne i medyczne. 
Podstawowym założeniem w budowie 
systemu ratowniczo-gaśniczego było 
stworzenie jednolitego i spójnego 
układu, skupiającego powiązane ze 
sobą różne podmioty ratownicze, tak 
aby można było podjąć skutecznie 
każde działanie ratownicze. Jego 
konstrukcja zakłada, że zasady 
realizacji zadań ratowniczych są 
niezmienne i dostosowane do 
specyfiki wszelkiego rodzaju zdarzeń, 
również zdarzeń masowych lub klęsk 
żywiołowych, kiedy siły i środki 
ratownicze są niewystarczające,
a organizacja działań ratowniczych 
wymaga modyfikacji priorytetów oraz 
dokonania uproszczeń w procedurach 
działania. 

Ludzie z naszej gminy
Dziś rozmawiamy z Panem Janem 

M i l c z k i e m ,  u r .  w  1 9 4 2 r .  

mieszkańcem gminy Konopnica, 

p a s j o n a t e m  z a b y t k o w y c h  

samochodów.

Kiedy zaczęła się Pana przygoda 

z zabytkowymi pojazdami?

-  O d  m a ł e g o  d z i e c k a  

interesowałem się samochodami, 

ich budową, działaniem silników. 

Swoje pierwsze auto zakupiłem

w roku 1972. Rok później zostałem 

przewodniczącym Koła Pojazdów 

Zabytkowych przy Automobil 

Klubie Lubelskim i byłem nim przez 

34 lata. Obecnie jestem już 

honorowym członkiem. Teraz 

mogę powiedzieć, że była to 

prawdziwa przygoda z dawną 

motoryzacją. W trakcie jej trwania 

zajmowałem się zabytkowymi 

p o j a z d a m i ,  b r a ł e m  u d z i a ł

w wyścigach i rajdach oraz 

poznawałem wielu znanych ludzi,

m.in. Witolda Richtera, czy Jana  

R i p p e r a   z n a k o m i t y c h  

automobil istów i kierowców 

rajdowych.

Wygrane? 

- Przez ten okres czasu zostałem

6-cio krotnym wicemistrzemPolski, 

siedem razy wygrałem wyścig 

górski Na Korowej.

Ponad to uczestniczyłem w wielu 

rajdach w Polsce i za granicą.



Czy sam zajmuje się Pan 

r e n o w a c j ą  i  o d b u d o w ą  

samochodów, czy jest Pan 

bardziej kolekcjonerem?

- Pomimo, iż każdy zabytkowy 

samochód wymaga większych lub 

mniejszych napraw oraz renowacji 

t o  z d e c y d o w a n i e  w o l ę  j e  

k o l e k c j o n o w a ć ,  a  p r z e d e  

wszystkim nimi jeździć.

Czy taki proces odbudowy 

z a b y t k o w e g o  w o z u  j e s t  

skomplikowany?

- Budowa starego samochodu jest 

dość prosta, a przez tak długi okres 

fascynacji zabytkowymi pojazdami 

udało mi się zebrać dość pokaźną 

kolekcję części zamiennych. 

Proszę pamiętać, że kiedy ja 

kupowałem te samochody były one 

bardziej dostępne niż teraz.

C z y  s p r z e d a j e  P a n  

odrestaurowane przez siebie 

auta?

- Nie sprzedaje i nie zamierzam 

tego robić. Samochody te zostają u 

nas w rodzinie i zajmują się nimi 

moje dzieci, które udało mi się 

zarazić swoją pasją.

Moja córka Małgosia aktualnie 

jeździ Wartburgiem z 64 roku.

Ile samochodów znajduje się w 

Pańskiej kolekcji?

- Obecnie posiadam zabytkowe 

samochody, m.in. wspomnianego 

już Wartburga oraz BWM z 1934  

roku. Ponadto posiadam kilka 

zabytkowych motocykli, które są 

m o j ą  d r u g ą  p a s j ą  p o  

samochodach. W swojej kolekcji 

mam m.in. SHL z 51 roku, którym 

poruszam się na co dzień, oraz 

pierwszy dwusuwowy motocykl 

MOI z 38 roku. Ten motocykl został 

zbudowany przez znakomitego 

inżyniera Różyckiego i  na

nim przed wojną uczyli się

j e ź d z i ć  p o l s c y  ż o ł n i e r z e .

W takim razie, który z pojazdów 

jest dla Pana najcenniejszy?

- Oczywiście wymieniony już BMW 

315/1 sport z 1934 roku. Jest to 

pierwszy sportowy model tej marki. 

Wygrał między innymi Grand Prix 

Alp w 1934r. oraz wyścig w klasie 

1500 w 39 roku w Berlinie. W tym 

modelu udało się po raz pierwszy 

zastosować duraluminium, co 

sprawiło że jest niesłychanie lekki 

oraz 6-cio cylindrowy silnik 

z a s i l a n y  3  g a ź n i k a m i ,  

p r z e k o n s t r u o w a n y  p r z e z  

F e r d y n a n d a  P o r s c h e .

Czy bierze Pan udział w 

pokazach lub  wyśc igach 

zabytkowych pojazdów? Jakie 

z d o b y ł  P a n  n a g r o d y

i  w y r ó ż n i e n i a ?

- W tym roku brałem udział

w Międzynarodowym Rajdzie 

Mercedesa. Byłem również pilotem 

Mojej córki na rajdach w Stalowej 

Woli oraz Warszawie. Co roku też  

jestem zapraszany na przez 

organizatorów pokazów lotniczych 

w Górażce. Moich nagród i 

wyróżnień nie jestem w stanie 

zliczyć, wiem że zajmują cały mój 

pokój. Najcenniejszą z nich jest 

chyba puchar od prezesa radia

i telewizji, który otrzymałem z jego 

rąk w 1995 roku.

Kiedy odbędą się najbliższe 

zawody?

- W przyszłym roku odbędą się 

Mistrzostwa Polski. Podejrzewam 

też ,  że  wreszc ie  zostan ie  

zorganizowany wyścig uliczny we 

Lwowie. Wzięcie w nim udziału jest 

moim marzeniem….

W takim razie czego możemy 

Panu życzyć?

- Przede wszystkim zdrowia i 

wytrwałości w dalszej pracy.

I tego właśnie życzymy.

Ludzie z naszej gminy

Festyn Rodzinny w Gimnazjum im. 

W. Pola w Radawczyku Drugim na 

stałe już wpisał się do jesiennego 

k a l e n d a r z a  i m p r e z .  

Przygotowywana od wielu tygodni 

przez całą szkolną społeczność 

uroczystość stała się doskonałą 

okazją do wzajemnego poznania 

oraz integracji  mieszkańców 

okolicznych miejscowości. 

Uczestnicy mogli m.in. podziwiać 

pokazy tańca współczesnego oraz 

tańce ludowe w wykonaniu 

Festyn Rodzinny
w Gimnazjum im. W. Pola w Radawczyku Drugim

Z e s p o ł u  P i e ś n i  i  Ta ń c a

z Dąbrowicy, obejrzeć akademię

z okazji Święta Komisji Edukacji 

Narodowej, występ Bractwa 

Rycerskiego, wysłuchać koncertu 

Ork iest ry  Dęte j  ze Szkoły  

Podstawowej w Motyczu, czy 

wz iąć  udz ia ł  w  za jęc iach  

przygotowanych w pracowniach 

przedmiotowych. 

Dzięki zaangażowaniu  Rodziców

i Sponsorów tegoroczna impreza 

obfitowała w różnorodne atrakcje, 

takie jak pokazy strażackie, 

wystawa motocykli, a także dla 

łasuchów kiermasz ciast oraz, grill. 

Niewątpliwą atrakcją Festynu był 

start balonu wprost z boiska 

szkolnego.

S p o ł e c z n o ś ć  G i m n a z j u m

w Radawczyku Drugim serdecznie 

dziękuje  wszystkim uczestnikom 

za obecność, okazane wsparcie 

oraz trud włożony w przygotowanie 

Festynu Rodzinnego.



Forum wójtów i burmistrzów województwa lubelskiego
W dniach 9  10 października 2008 roku 

40 osób uczestniczyło w II Forum 

Wójtów i Burmistrzów Województwa 

Lube lsk iego  zo rgan izowanym

w Krasnobrodzie przez Fundację 

Rozwoju Demokracji Lokalnej - 

Regionalny Ośrodek w Lublinie, 

podczas którego wybrano Zarząd 

Forum a co się z tym wiąże 

Przewodniczącego, którym został 

Wójt Mirosław Żydek.  Dwudniowe 

spotkanie zdominowała tematyka 

oświatowa. Informacje o planowanej 

r e f o r m i e  s y s t e m u  o ś w i a t y

i  s p r a w o z d a n i e  z  w i z y t y  

Podsekretarza Stanu Ministerstwa 

E d u k a c j i  N a r o d o w e j  n a  

Lubelszczyźnie poświęconej reformie 

oświatowej przedstawił zebranym 

Krzysztof Babisz, Lubelski Kurator 

Oświaty.

Na temat edukacji przedszkolnej

w  P o l s c e ,  o b e c n e j  s y t u a c j i

i  zapow iedz iach  zmian  o raz

o  o r g a n i z a c j i  p r z e d s z k o l i  

niepublicznych, alternatywnych 

formach edukacji przedszkolnej

i współpracy JST ze organizacjami 

prowadzącymi przedszkola mówiły 

panie: Elżbieta Nerwińska, były 

Dyrektor Departamentu Zwiększania 

Szans Edukacyjnych Ministerstwa 

Edukacj i  Narodowej,  Dyrektor 

Centrum Metodycznego Pomocy 

Psychologiczno-Pedagogicznej na 

rzecz systemu edukacji w Polsce

i Zofia Ptasznik, przedstawiciel 

Fundacji Rozwoju Dzieci im. J.A. 

Komeńskiego oraz Monika Ebert, 

Prezes Stowarzyszenia Rodziców 

„TU”. 

J a n  M o ł o d e c k i ,  W ó j t  G m i n y  

Hrubieszów przekazał najlepsze 

praktyki w zakresie organizacji 

„ m a ł y c h  s z k ó ł ”  n a  t e r e n i e  

wo jewódz twa  lube lsk iego  na  

przykładzie Gminy Hrubieszów,

a  Leszek  Ku r j an iuk ,  P rezes  

S t o w a r z y s z e n i a  S p o ł e c z n o -

Oświatowego "Nasza szkoła" omówił 

prowadzenie szkoły przez organizację 

pozarządową w kontekście korzyści 

dla lokalnej społeczności oraz władz 

lokalnych.

Z obowiązującym stanem prawnym 

uwzględniającym ostatnie zmiany

w systemie oświaty zapoznała 

wszystkich Alicja Kostrubiec-Bijata, 

radca prawny Rady Miejskie j

w Łęcznej. Jej prelekcja była wstępem 

do panelu dyskusyjnego i wstępnego 

wypracowania stanowiska Wójtów

i  B u r m i s t r z ó w  w  z a k r e s i e  

proponowanych zmian w systemie 

oświaty. Stanowisko to i wnioski 

pows ta łe  w  t rakc ie  dyskus j i  

zatwierdzone zostaną w trakcie 

s p o t k a n i a  Z a r z ą d u  F o r u m

i  p r z e k a z a n e  d o  p u b l i c z n e j  

wiadomości.

Drugiego dnia forum Wójtowie

i Burmistrzowie z Lubelszczyzny 

p o z n a l i  d o b r e  p r a k t y k i

w pozyskiwaniu środków unijnych na 

działalność oświatową. Prelegentami 

byli: Małgorzata Sanaluta, Zastępca 

Wójta Gminy Garbów (zwycięski 

projekt „W Gminie Garbów Jaś i Ola 

chodzą do przedszkola” - I m-ce na 

liście rankingowej), Wiesław Marian 

Różyński, Wójt Gminy Biłgoraj,

k t ó r y  z a p r e z e n t o w a ł  p r o j e k t  

„Alternatywne przedszkola Gminy 

Biłgoraj” - VI m-ce na l iście 

rankingowej). Uczestnicy Forum, 

dzięki Piotrowi Kuźniarskiemu

z COMARCH Systemy Informatyczne 

Oddział w Lublinie zapoznali się 

r ó w n i e ż  z  n o w o c z e s n y m i  

możliwościami zarządzania oświatą z 

w y k o r z y s t a n i e m  t e c h n o l o g i i  

informatycznych.

Wolą wójtów i burmistrzów jest 

zajmowanie w ramach cyklicznych 

obrad stanowisk w sprawach istotnych 

dla społeczności lokalnych, a także 

poszerzanie wiedzy merytorycznej

i wymiana doświadczeń w kwestiach 

zarządzania gminami. Dlatego też 

Forum Wój tów i  Burmist rzów 

W o j e w ó d z t w a  L u b e l s k i e g o  

ukonstytuowało się, wybierając 

Zarząd Forum.

Tworzą go: Mirosław Żydek - Wójt 

G m i n y  K o n o p n i c a  -  

P r z e w o d n i c z ą c y,  W i e s ł a w a  

Sieńkowska - Wójt Gminy Komarów 

Osada, Wiesław Różyński - Wójt 

Gminy Biłgoraj, Marek Jankowski - 

Wójt Gminy Niedźwiada, Jerzy Głąb 

- Wójt Gminy Lubycza Królewska, 

Z b i g n i e w  M i c h a l s k i  -  Z - c a  

Burmistrza Miasta Krasnobród, 

Grzegorz Teresiński - Wójt Gminy 

Wilków.

Źródło: Fundacja Rozwoju Demokracji 

Lokalnej Regionalny Ośrodek w 

Lublinie

Dom Pracy Twórczej
W planach na 2009 rok jest 
utworzenie Ośrodka Kultury „Dom 
Pracy Twórczej” przygotowany 
przez Stowarzyszenie „Bene 
Vitae” wspólnie z urzędem gminy. 
Zostanie on stworzony na bazie 
istniejącego Domu Kultury oraz 
częściowo wyremontowanej już 
remizy w Radawczyku Drugim. 
Gmina wystąpiła już o pomoc 
finansową na realizację tego 

projektu do Ministerstwa Kultury
i Dziedzictwa Narodowego.
Celem projektu jest stworzenie 
miejsca, w którym poprzez 
e d u k a c j ę  i  w a r s z t a t y  
upowszechniana będzie potrzeba 
różnych działań twórczych,
a skierowany on będzie nie tylko do 
mieszkańców Gminy Konopnica, 
ale również osób mieszkających w 
Lublinie.

Dom Pracy Twórczej swoją 
działalność będzie skupiał przede 
w s z y s t k i m  n a  t a k i c h  
z a g a d n i e n i a c h  j a k  
międzypokoleniowa wymiana 
doświadczeń i umiejętności, 
wyrabianie wrażliwości twórczej, 
tworzenie relacji społecznych. 
P o n a d t o  i n t e g r a c j a  o s ó b
z obszarów wiejskich z miastem, 
aktywizacja społeczna grup



Dom Pracy Twórczej
nieaktywnych zawodowo, czy też 
promowanie al ternatywnych 
sposobów spędzania wolnego 
czasu. Dodatkowo planowane są 
w e e k e n d o w e  d y ż u r y  
wolontariuszy, zorganizowanie

przy współpracy z NZOZ Kadrem 
Lublin punktu konsultacyjnego dla 
osób z otyłością oraz warsztaty 
psychoedukacyjne.
Mamy nadzieję, iż projekt ten 
pozwoli rozwinąć aktywność

 twórczą osobom w różnym wieku 
o raz  z  różnych  obsza rów 
społecznych, przy okazji rozwijając 
wrażliwość na sztukę i chęć jej 
poznawania.

“Przyroda wokół nas”
17 listopada  2008r. w Szkole 

Podstawowej im. ks.  Jana 

Twardowskiego w Zemborzycach 

Tereszyńskich odbył się V Gminny 

Konkurs Recytatorski ,, Przyroda 

wokół nas”.

Konkurs  organ izowany by ł

w ramach przeds ięwz ięc ia

“Poznaj!  Pokochaj!  Chroń!” 

realizowanego przez Szkołę 

Podstawową w Zemborzycach 

Tereszyńskich finansowanego ze 

środków WFOŚiGW w Lublinie 

oraz Urzędu Gminy Konopnica. 

C e l e m  k o n k u r s u  b y ł o   

popu la ryzowan ie  l i t e ra tu ry  

poprzez piękno słowa mówionego, 

p r zygo towywan ie  m łodego  

p o k o l e n i a  d o  a k t y w n e g o  

u c z e s t n i c t w a  w  k u l t u r z e ,  

odkrywanie wrażl iwości  na 

otaczający świat  przyrody.  

J e s i e n n y  w y s t r ó j  s a l i   

przygotowany przez organizatorki 

konkursu- nauczycielki ze Szkoły 

Podstawowej w Zemborzycach 

Tereszyńskich -Ilonę Kołosińską, 

Ewę Anyszek i Joannę Kuchtę  

wprowadzał w nastrój refleksji nad 

p ięknem po lsk ie j  p rzyrody

i dodatkowo podkreślał recytację 

m ł o d y c h  a r t y s t ó w .  

W konkursie  udział wzięło 30 

u c z e s t n i k ó w  z e  s z k ó ł  

podstawowych w Konopnicy, 

Motyczu, Radawcu Dużym, 

Stasinie i w Zemborzycach 

Tereszyńskich.

Jury w składzie: 

- Wójt Gminy Konopnica 

MirosławŻydek

- Kierownik Referatu 

ds.Edukacji Kultury i Sportu - 

Małgorzata Karwicka

- Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Zemborzycach Tereszyńskich 

Anna Obara

- Bibliotekarz Gminnej 

Biblioteki Publicznej Beata 

Opałka

- Nauczycielka języka polskiego 

Anna Poleszak

wyłoniło najlepszych recytatorów.

I miejsca

Magdalena Wójtowicz SP Stasin

Jacek Kutwa SP Stasin

Weronika Misztal SP Stasin 

Weronika Rycak SP Motycz

II miejsca 

Natalia Goljanek SP Zemborzyce 

Tereszyńskie 

Magdalena Żydek  SP Radawiec 

Duży 

Daniel Łysiak SP Konopnica 

Wyróżnienia:

Natalia Walczak  SP Motycz

 Wojtek Wilczek SP Stasin 

Sebastian Tomasik SP Motycz

Anna Lipska SP Zemborzyce 

Tereszyńskie 

Mateusz Tomasik SP Motycz 

Krzysztof Cnota SP Zemborzyce 

Tereszyńskie 

Alicja Łabędzka Konopnica 

Sylwia Lis SP Radawiec Duży 

Gratulujemy laureatom!

Echo Konopnicy
Adres Redakcji: Kozubszczyzna 127a, 21-030 Motycz; tel. (081)503 10 81, (081)503 10 19,
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16 grudnia 2008 r. odbędzie się 

konferencja podsumowująca 

realizację projektu "GISE - Giełda 

I n i c j a t y w  S p o ł e c z n o -

Edukacyjnych", realizowanych

w partnerstwie przez Gimnazjum 

i m .  W i n c e n t e g o  P o l a  w  

Radawczyku Drugim i Fundację 

Szczęśliwe Dzieciństwo.

Konferencja będzie okazją do 

zaprezentowania możliwości 

e fektywnego wykorzystania 

środków pochodzących z Unii 

E u r o p e j s k i e j  w  r e a l i z a c j i  

programów wychowawczych i 

edukacyjnych szkół a także do 

zaprezentowania innowacyjnej 

m e t o d y  n a u c z a n i a  

przedsiębiorczości   Giełdy 

Inicjatyw  na przykładzie efektów 

2-miesięcznej pracy dwóch firm 

młodzieżowych działających

w Gimnazjum im. Wincentego Pola 

w Radawczyku Drugim.

W i ę c e j  i n f o r m a c j i :  

www.projektgise.com 

KONFERENCJA
PODSUMOWUJĄCA
PROJEKT "GISE”



Przy wigilijnym stole łamiąc opłatek święty,

Pomnijcie, że dzień ten radosny w miłości jest poczęty,

Że, jak mówi Wam wszystkim dawne, odwieczne orędzie,

Z pierwszą na niebie gwiazdką Bóg w Waszym domu zasiądzie.

Wesołych Świąt Bożego Narodzenia

i szczęśliwego Nowego Roku 2009

życzy 

Poseł na Sejm RP

Jan Łopata
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